
 

1 

Holmens Kanal 22 

1060 København K 

Telefon 33 92 93 00 

post@sm.dk 

www.sm.dk 

Folketingets Socialudvalg 

Folketingets Socialudvalg har d. 27. april 2023 stillet følgende spørgsmål nr. 38 

(L 93) til social- og boligministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Theresa Berg Andersen (SF). 

Spørgsmål nr. 38: 

”Vil ministeren oplyse, hvordan der følges op på kommunernes brug af 

børnehuse?” 

 

Svar: 

For så vidt angår kommuneres brug af børnehusene, udarbejdes der hvert år 

en årsstatistik om børnehusene. Her kigges der bl.a. på antallet af 

børnehusforløb nationalt, men også på de regionale og kommunale forskelle, 

der måtte være i brugen. 

 

Ydermere blev det besluttet med Børnene Først, at der skulle gennemføres en 

undersøgelse af forskellene i kommunernes brug af de danske børnehuse, 

herunder hvilke årsager der kan ligge til grund for forskellene i brugen.  

 

Det blev samtidig besluttet, at der årligt skal ske en opfølgning på de 

kommuner med det laveste antal børnehussager. Formålet er at sikre, at 

hjælpen til børn, der har været udsat for vold eller overgreb, er uafhængig af 

hvor barnet bor. Social- og Boligstyrelsens videnscenter for sociale indsatser 

ved vold og seksuelle overgreb mod børn (SISO) tager kontakt til de kommuner 

med det laveste antal sager. De kommuner, der følges op på, bliver udvalgt på 

baggrund af kommunens andel af børn med børnehusforløb over en treårig 

periode set ift. antal børn, der modtager forebyggende foranstaltninger eller er 

anbragt i kommunen. SISO kan i den forbindelse bistå med råd og vejledning 

ift. kommunernes brug af børnehusene og være med til at afklare eventuelle 

spørgsmål kommunen måtte have i den forbindelse. De første kommuner blev 

kontaktet i 2021.  

 

 

Med venlig hilsen 

Pernille Rosenkrantz-Theil 

Social- og boligminister 
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